
ProtokOl Nr 27/17

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska Sejmiku

Wojew6dztwa Swie<tokrzyskiego, kt6re odbylo sie< 13 marca 2017 r. w sali nr 204 budynku

administracyjnego Swie<tokrzyskiego Centrum Onkologii w Kielcach, ul. Artwinskiego 3,

w godzinach 08.35 - 09.05.

Obrady prowadzil Mieczyslaw Sas - zast~pca Przewodniczllcego Komisji.

Zawiadomienie 0 posiedzeniu stanowi zal![cznik nr 1 do protokolu.

W posiedzeniu uczestniczyli czlonkowie Komisji oraz osoby zaproszone zgodnie z listami

obecnosci stanowi![cymi zal![czniki nr 2, 3 do protokolu.

Komisjajednoglosnie przyje<la do realizacji ponizszy porz![dek obrad:

I. Zaopiniowanie projektu uchwaly w spraWle zmlany uchwaly Nr XXIXl507/09

Sejmiku Wojew6dztwa Swie<tokrzyskiego z dnia 3 sierpnia 2009 roku w sprawie

utworzenia wojew6dzkiej samorz",dowej jednostki organizacyjnej Zespolu

Swie<tokrzyskich i Nadnidziaitskich Park6w Krajobrazowych w Kielcach i nadania

jej statutu.

2. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawle okreslenia og61nej powierzchni

przeznaczoneJ pod uprawy maku i konopi wl6knistych oraz rejonizacji tych upraw

w 2017 roku w wojew6dztwie swie<tokrzyskim.

3. Zaopiniowanie projektu uchwaly w sprawie wyznaczenia Swie<tokrzyskiego Obszaru

Chronionego Krajobrazu na terenie otuliny Swie<tokrzyskiego Parku Narodowego

w Gminie Nowa Slupia.

4. Sprawy r6zne.

Materialy do pkt. 1-3 porz![dku obrad stanowi![ zal![czniki do akt XXXI sesJl Sejmiku,

zas materialy do pkt. 4 do akt Komisji.
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Przebieg posiedzenia:

Ad 1.

Pan Tomasz Halatkiewicz - Dyrektor Swi~tokrzyskich i Nadnidzianskich Parkow

Krajobrazowych w Kielcach przedstawil projekt uchwaly w sprawie zmiany uchwaly

Nr XXIXlS07/09 Sejmiku Wojew6dztwa Swio<tokrzyskiego z dnia 3 sierpnia 2009 roku

w sprawie utworzenia wojew6dzkiej samorz'ldowej jednostki organizacyjnej Zespolu

Swio<tokrzyskich i Nadnidzianskich Park6w Krajobrazowych w Kielcach i nadania

jej statutu.

Glos6w w dyskusji nie bylo.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn'l opm1O< do projektu uchwaly w spraWIe zmlany uchwaly

Nr XXIXlS07/09 Sejmiku Wojew6dztwa Swio<tokrzyskiego z dnia 3 Slerpma 2009 roku

w sprawie utworzenia wojew6dzkiej samorZ'ldowej jednostki organizacyjnej Zespolu

Swio<tokrzyskich i Nadnidzianskich Park6w Krajobrazowych w Kielcach i nadania

jej statutu.

Opinia Nr 103/17 stanowi zal'lcznik or 4 do protokolu.

Ad2.

Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich

i Srodowiska przedstawial projekt uchwaly w sprawie okreslenia og61nej powierzchni

przeznaczoneJ pod uprawy maku i konopi wl6knistych oraz rejonizacji tych upraw

w 2017 roku w wojew6dztwie swio<tokrzyskim.

Glos w dyskusji zabrali:

radny Mieczyslaw G~bski, kt6ry zapytal 0 oplacalnosc uprawy maku i konopi.

Dyrektor Slawomir Neugebauer odpowiedzial, :i:e oplacalnosc uprawy maku utrzymuje sio<

ci<tgle na tym samym poziomie. W odniesieniu do konopi dyrektor zaznaczyl, :i:e najbardziej

oplacalne S'l jej nasiona. Jest ich malo i przez to osi<tgaj'l wysok'l ceno<. Firmy, kt6re je

skupuj'l produkuj'l celulozo<. Z lisci i kwiat6w produkuje sio< herbatki, jak r6wnie:i: przetwarza

sio< je na r6:i:nego rodzaju masci.
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Wiceprzewodniczllcy Sejmiku - Tadeusz Kowalczyk wspomnial, ze dawniej na poludniu

wojew6dztwa swi~tokrzyskiego sialo si~ mak wysoko oktanowy, kt6ry skupowaly piekarnie

lub sprzedawany byl na targach. Jednakze p6:i:niej mak nisko oktanowy nie cieszyl si~ juz tak

duzym zainteresowaniem. Wiceprzewodniczqcy Sejmiku zwr6cil si~ z zapytaniem od czego

zalezy to, ze niekt6re gminy specjalizujq si~ w danym produkcie, jak np. Kije w konopiach.

Dyrektor Slawomir Neugebauer wyjasnil, ze dawniej szukano teren6w, gdzie bylo duzo

nieuzytk6w w celu ich zagospodarowania. Po latach nieuprawiania konopi w wojew6dztwie

swi~tokrzyskim wracala ona wraz z firm'\. Olimax NT sp. z 0.0. Dyrektor dodal, ze mak

wysoko oktanowy do cel6w leczniczych nie jest uprawiany w Polsce. Sprowadza si~

go z Czech.

Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn'\. opini~ do projektu uchwaly w sprawie okreslenia og61nej powierzchni

przeznaczonej pod uprawy maku i konopi wl6knistych oraz rejonizacji tych upraw

w 2017 roku w wojew6dztwie swi~tokrzyskim.

Opinia Nr 104/ I7 stanowi zalqcznik or 5 do protokolu.

Ad3.

Pan Slawomir Neugebauer - Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarow Wiejskich

i Srodowiska przedstawial projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia Swi~tokrzyskiego

Obszaru Chronionego Krajobrazu na terenie otuliny Swi~tokrzyskiego Parku Narodowego

w Gminie Nowa Slupia.

Glos w dyskusji zabrali:

radny Mieczyslaw G~bski, kt6ry zadal pytanie czy Gmina Nowa Slupia zyskuje

na wyznaczeniu Swi~tokrzyskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu na terenie otuliny

Swi~tokrzyskiego Parku Narodowego.

Dyrektor Slawomir Neugebauer odpowiedzial, ze w obszarach chronionych w r6Znych

formach przy realizacji Krajowego Programu Oczyszczania Sciek6w Komunalnych izba

przyl'\.czen jest ograniczona do 90 Mk na 1 Ian, a nie 120 Mk na I Ian. Dodal r6wniez,

ze po inwentaryzacji krajobraz staje si~ wartosciowy.
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Komisja Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska jednoglosnie wyrazila

pozytywn~ opini~ do projektu uchwaly w sprawie wyznaczenia Swi~tokrzyskiego Obszaru

Chronionego Krajobrazu na terenie otuliny Swi~tokrzyskiego Parku Narodowego

w Gminie Nowa Slupia.

Opinia Nr 105/17 stanowi zal~cznik nr 6 do protokolu.

Ad4.

W sprawach r6znych zast~pca Przewodnicz~cego Komisji - Mieczyslaw Sas przedstawil

pismo od Ministra Srodowiska z dnia 25 stycznia br. dot. projektu ustawy - Prawo wodne

stanowi~ce zal~cznik nr 7 do protokolu.

Na tym posiedzenie zakoilczono.

Zast~pca Przewodnicz~cego Komisj i

Mieczyslaw Sas

Protok61 sporz~dzila:

Justyna Kobiec - Pronobis
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